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 Helyzetelemzés 

 

Debreceni SZC Vegyipari Technikum 

 

A helyzetelemzés az előző vállalások áttekintésével, azok teljesülésével 

kezdődik. Az előző ciklus periódusideje 5 év volt, a legutóbbi pályázat 

fejlécében a Debreceni SZC Vegyipari Szakközépiskolája megnevezés szerepelt, 

aztán szakgimnáziummá alakultunk, ettől az esztendőtől kezdve pedig 

technikumként működünk. Mivel a következő ciklus már csak három éves, 

abban talán ennyi változás nem lesz. A legnagyobb kihívást az elmúlt 5 évben 

mégsem ennek kezelése jelentette, hanem a 2020. márciusától még jelenleg is 

tartó pandémiás időszak. Az 1950-ben alapított iskola jelenlegi neve Debreceni 

SZC Vegyipari Technikum, fenntartója az Innovációs és Technológiai 

minisztérium, amely szakképzési feladatait a Nemzeti Szakképzési és 

Felnőttképzési Hivatal által gyakorolja, az iskola a Debreceni Szakképzési 

Centrum része (egy éve már nem tagintézménye, hanem iskolája).  

 

 

1. Az intézményvezetés céljainak teljesülése 

 

 A duális képzés erősítése és kiszélesítése a józan ész diktálta határok 

betartása mellett. A mi szakmánkban sokat kell tanulni ahhoz, hogy a 

tanuló érdemben bekapcsolódhasson egy vegyi- vagy gyógyszergyári 

üzem életébe. Ha kellő tudás nélkül erőltetnénk az üzemi körülmények 

közti tevékenységet, azzal inkább csak ártanánk. Megértjük a vezető 

vegyipari- és gyógyszercégeket, hogy értékes technológiáikat nem adják 

ki kellően nem képzett tanulóknak. Duális képzést valósítottunk meg a 

MOL Petrolkémia NyRt-vel, félig duális képzést a TEVA 

Gyógyszergyárral. Mindkét partner az utolsó, 5/13. évfolyamon fogadja a 

tanulókat. 

 A szakképző iskolák keresettségének erősítése. Mi a feladatnak extra – és 

népszerű – kínálat, mint pl. a két tanítási nyelvű képzés kiterjesztésével 

próbálunk megfelelni. Tovább folytattuk az angol-magyar két tanítási 

nyelvű képzést, német-magyar két tanítási nyelvű képzést vezettünk be, 
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angol nyelvi előkészítő osztályt indítottunk. Beiskolázásunk részben 

ennek köszönhetően nem követte a demográfiai romlást. Időközben a 

helyzet változott, a technikum megjelenésével a nyelvi előkészítő 

osztályok funkcióját újra kell gondolni. 

 A gazdaság igényeinek kiszolgálása. Rendszeresen tartottunk szakmai 

beszélgetéseket nagy vegyipari cégek felelős munkatársaikkal, ahol 

egyeztettünk arról, hogy a vállalat számára fontos tartalmakat (pl. 

minőségbiztosítást és folyamatirányítást) amennyire lehetséges, 

beillesszük a képzésünkbe. Vállalati kultúra tantárgyat építettünk be a 

helyi tantervünkbe a 11. évfolyamon. 

 A szakmai tanárok sajátos életpálya-modelljének kidolgozása. Az 

életpályamodellben végzett tevékenységünk eddig meglehetősen felemás. 

Magam nyolc minősítésben vettem részt, mai állapot szerint hatban 

feleslegesen. Az a bizonyos 77 indikátor, mint előírt kényszerfeltétel, 

véleményem szerint tévedés. Ezt 5 évvel ezelőtt szó szerint így írtam le. 

Nagyon hálás vagyok a jogalkotónak, hogy kikerültünk ebből a 

rendszerből. Ettől függetlenül szakmai oktatóink munkáját kétféle módon 

segítettük. Mivel a duális partnereinknek nem volt elég szakoktatója, 

részben a mi oktatóinkkal kötöttek megbízási szerződést a gyakorlati 

helyszínen ellátandó feladatokra. Törekedtünk arra, hogy évente cseréljük 

ezeket a kollégákat, hogy közülünk minél többen szerezhessenek 

tényleges üzemi tapasztalatokat, hogy aztán ezt a tudást magukkal hozzák 

az iskolába. Nem volt olyan év (az utóbbit leszámítva), hogy ne 

szerveztünk volna kifejezetten az oktatók számára üzemlátogatást 

valamelyik meghatározó vegyipari vagy gyógyszeripari vállalathoz 

(MOL, Richter, Egis, Kisschemicals). Az iskolavezetés két tagja 

Regensburgban járt tanulmányúton (Continental). 

 Pályaorientációs, pályaválasztási rendszer kiépítése. A Centrum minden 

érintettet megszólító, nívós keretrendszert dolgozott ki. A mi feladatunk 

annyi, hogy megjelenésünk ezeken a rendezvényeken színvonalas legyen, 

alkalmas a figyelem felkeltésére. Amit ehhez mi a saját eszközeinkkel 

hozzá tudtunk tenni: tanulóink számára is szakmai programként 

üzemlátogatásokat szervezünk – a cégek egyre inkább partnerek ebben- 

nagyon fontos megtapasztalni a mai kor kívánalmai szerinti 

munkakörülményeket. A legfontosabb célunk ezzel kapcsolatban az, hogy 

aki már belekóstolt a vegyészetbe, később se legyen pályaelhagyó, 



 4 

tanuljon tovább szakirányban vagy helyezkedjen el vegyész 

technikusként. Nem jellemzőek a gyökeres változások, úgy látjuk. 

 A pályakövetési rendszer működtetése. Ennek fontosságát senki sem 

vitatja, kialakítása viszont nem egyszerű. Marad a végzett tanítványok 

elérhetőségeinek rögzítése, a munkaadók elégedettségének vizsgálata, az 

osztálytalálkozók tapasztalatainak egybegyűjtése, amíg jobb nincs. A fő 

gond az, hogy a kilépett tanulók esetében az adatszolgáltatás nem 

teljesítésének semmilyen jogkövetkezménye nem lehet, arra kapacitás 

pedig az iskolákban nincs, hogy mindenkit egyénileg megkeressünk. 

Legalább 15 éve küzd már az NSZFH a megfelelő módszer 

kifejlesztésével, én úgy látom, még a célegyenesbe sem fordultunk. 

 A végzettség nélküli lemorzsolódás kezelése. Ebben a vonatkozásban 

kiváló mutatókkal rendelkezünk, aminek így is kell maradnia. Jobb 

adottságokkal rendelkezünk a Centrum néhány más tagintézményénél, 

természetes, hogy nekünk javítani kell az átlagot. Azt kell még elérni, 

hogy az érettségi évében se igazoljon át néhány (1-2) tanulónk kétes hírű 

alapítványi iskolába. Az utóbbi időben erre nem nagyon volt példa. A 

kilencedik évfolyamon megoldást kínál a tétovázók és kevésbé sikeresen 

teljesítők számára az orientációs osztály, remélem, ez rossz hír az 

Abigélnek. 

 Felnőttképzés, felnőttoktatás. A felnőttképzés és felnőttoktatás fontossága 

a közeljövőben sem lesz lényegtelenebb, sőt egyre hangsúlyosabb. 

Jelentős fenntartói szándék ennek erősítése. Az induló évfolyam 

nagyszámú tanulójával alighanem ellőttük az összes puskaporunkat, a 

későbbi években ezeket a számokat már nem tudtuk hozni. A várható 

városi fejlesztések hatására újabb konjunktúrában bízunk, ehhez még 

rugalmasabb képzést kell nyújtanunk. A vegyész technikus szakma 

mellett bővíteni szükséges a programtantervek alapján oktatható 

szakképesítések körét, ténylegesen bekapcsolódva ezzel a 

felnőttképzésbe.  

 A felnőttek munkaerő-piaci alkalmazkodó képességének javítása. Eben a 

vállalásban konkrét eredményről ne tudok beszámolni. 

 Külhoni magyarok bevonása a szakképzésbe. Iskolánk kapuja mindig 

nyitva állt a külhoni magyarok előtt, jelenleg is több kárpátaljai illetve 

erdélyi tanítvánnyal büszkélkedhetünk, külföldi kapcsolataink bővülése 

oda vezetett, hogy gyakrabban jutunk át a határon, így több alkalom 
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kínálkozik arra, hogy megmutassuk magunkat, hiszen intézményes 

kampányt a határon túl nem folytatunk. 

 Az intézmény jogszerű működtetése. Ez is olyan alapvető elvárás, ami 

szükségessé tette a vonatkozó törvények és rendeletek ismeretét, 

változásaik nyomon követését, az azokból következő intézkedések 

megtételét. Jelentősen felgyorsult a világ, pályám elején még nyomtatott 

jogtárakból dolgoztunk, ma ez már anakronizmus. Nagy segítséget 

kapunk a Centrumtól a joganyag értelmezésében, de ez nem ment fel 

bennünket az alól, hogy magunk is folyamatosan olvassuk és értelmezzük 

a rendelkezéseket. Különösen fontos ez az utolsó esztendőben, amikor 

hétről-hétre változik a helyzet, és ehhez igazodva kell meghozni azonnali 

intézkedéseket, aktualizálni a szabályozókat, mindezt a legnagyobb 

bizonytalanság közepette. Az új szakképzési törvény és végrehajtási 

rendelete még mindig tartogat olyan részleteket, amelyek eddig elkerülték 

a figyelmemet. A technikum tartalmi és kimeneti részletes szabályozása 

úgy válik majd napi rutinná, ha konkrét helyzetekben szembesülünk a 

jogszabály betűjével.   

 Debrecen iskolavárosi hagyományainak való megfelelés. Változatlanul a 

város közepén állva nehéz lenne ebből a szerepből kiszakadni. Bármilyen 

megkeresésé érkezett városi szintű szerepvállalásra, abban partnerek 

voltunk és leszünk a továbbiakban is. 

 A Vegyipari országos rangjának megőrzése. A Vegyipari az ágazatban 

változatlanul országosan a legnagyobb. Azt most már nem mondhatjuk el, 

hogy nekünk több diákunk van, mint az ország többi vegyipari 

szakközépiskolájának összesen, mert főnixként támadnak fel régiek (pl. 

Kazincbarcikán) vagy születnek újak (pl. Gödöllőn, Nyíregyházán, 

Miskolcon) vagy látványosan expandálnak meglévő iskolák (pl. Vácon). 

Úgy tűnik, a vegyészet átlendült a válságon, aminek örülünk. Újra 

megrendezik a mi szakmánkban is a Szakma Sztárt-t, amin sok értékes 

helyet szerzünk, de nem eleget, eléggé lejt Budapest felé a pálya. Tavaly 

úgy nem nyertünk aranyérmet sem a Szakma Sztáron sem az ÁSZÉV-en, 

hogy a  versenyek felfüggesztésének pillanatában még a mi versenyzőink 

álltak az első helyken. Aztán megváltozott a versenyszabályzat. A 

partneriskolákkal tartjuk a kapcsolatot, tapasztalatokat cserélünk, 

gondolatokat osztunk meg, legutóbb a közös ágazati workshop-on, ahol az 

egyik felkért szakértő iskolánk szakmai igazgatóhelyettese volt. Jelentős a 
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beleszólásunk az ágazat tartalmi fejlesztésébe, közel vagyunk a tűzhöz. Ez 

egyértelmű előrelépés az 5 évvel ezelőtti állapothoz képest.   

 Kiemelten kezeljük a nyelvoktatást. Az angol-magyar két tannyelvű 

oktatás jó példáján felbuzdulva német két tanítási nyelvű képzésbe 

fogtunk. Sajnos, az eredmények nem váltották meg a világot, a képzést 

újra kell gondolnunk.  

 A kapcsolatok helyreállítása pedagógusképző felsőoktatási 

intézményekkel, természetesen elsősorban a Debreceni Egyetemmel. 

Iskolánk elnyerte a „Kiváló egyetemi gyakorlóhely” címet.  A 

kapcsolatokat soha nem látott szintre fejlesztettük. Tíznél is több oktató 

vezetőtanár. (Vezető oktató?) Megint csak a személyes példa fontossága: 

én magam is. A kapacitás és a fogadókészség részünkről biztosított, bár 

lassan feszegetjük a határokat. A debreceni mellett az egri és a würzburgi 

egyetemekről is fogadunk tanárjelölteket. 

 A DSZC-vel való kapcsolattartást gondoktól mentesnek ítélem meg. A 

Centrum kéréseit határidőre teljesítjük, kérdéseinkre, felvetéseinkre 

érdemi választ, segítséget kapunk. 

 A Hajdú-Bihar Megyei Kormányhivatal Oktatási és Hatósági Osztályával 

számos közös feladat kapcsán zökkenőmentesen tudunk együtt dolgozni.  

 Az oktatók rendszeres tájékoztatását, véleményük kikérését fontosnak 

gondolom, ezért bevezettem a szerdai iskolavezetőségi értekezleteket 

követő rendszeres tájékoztatást, amelyekről lehetőség szerint írásbeli 

kivonatot készítek, amit közzéteszek a tanári hirdetőn.  

 Az elmúlt tanévben megpróbáltuk bevezetni a tágabb vezetői értekezletek 

rendszerét, ahol az iskolavezetése kívül a munkaközösség-vezetők is jelen 

vannak. Sajnos a vírus miatt csak 1 ilyen alkalomra került sor, de ha 

visszatérünk a rendes kerékvágásba, újra próbálkozunk. 

 igény szerint, egy új, jelentős súlyú változás előtt alkalmazzuk az 

igazgatói fórum intézményét. Ennek az a lényege, hogy a változás 

tervezetét, a hozzá tartozó indoklásokat közhírré tesszük, de aki kíváncsi a 

háttérre is, azok számára egy –nem kötelező- délutáni fórumon biztosítjuk 

az együtt gondolkodás lehetőségét. 

 A diákság részére a hagyományos fórumok, tájékoztató anyagok, 

személyes megkeresések lehetőségét biztosítottam. A diákönkormányzat 

működése megítélésem szerint iskolánk történetének során legjobb 

formáját mutatja. Elhivatott kollégák irányítják, a lehetetlent nem ismerik, 
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ez óriási érték. Mindig tiszteletben tartottam a DÖK döntéseit, soha nem 

szándékoztam azokat befolyásolni, és nem fogom a továbbiakban sem.  

 Az általános iskolák tájékoztatása volt tanítványaik előmeneteléről, amíg 

lehetett, személyes kontaktus beiskolázási fórumokon, a KIR rendszeren 

keresztül megtörtént. Magam és vezető kollégáim is rendszeresen járjuk a 

vidéket, mindenhová elmegyünk, ahová hívnak, oda is, ahova nem. A 

megye minden végzős tanulójának bemutatjuk iskolánkat, aztán 

döntsenek legjobb belátásuk szerint. Azt látjuk, jól döntenek. 

 Rendszeres kapcsolatot tartottunk a felsőoktatás (különösen a Debreceni 

Egyetem) képviselőivel, beiskolázási tájékoztatókra hívjuk őket, amin 

meg is jelentek. 

 Folyamatos a kapcsolattartás a munkaadók, nagyvállalatok (különösen 

TEVA, MOL, TVK, Richter, Borsodchem,) személyügyi vezetőivel, 

véleményüket kikérjük a szakmai fejlesztés folyamatában. 

 A Hajdú-Bihar Megyei Kereskedelmi és Iparkamara a szakmai vizsgákon 

jelenik meg, képviselői véleményét mindig köszönettel vesszük, azokat 

minden esetben megfontoljuk, a szükséges változásokat végrehajtjuk. 

Kollégáink az összefüggő nyári gyakorlat megszervezése kapcsán keresik 

egymást a leggyakrabban, ez a feladat pillanatnyilag mindkettőnk számára 

újra hatalmas falat. 

 

2. Az oktatói testület munkájának értékelése 

 

A Debreceni Szakképzési Centrum Vegyipari Technikum oktatói létszáma az 

elmúlt években 70 körül alakult, a pontos adatok az alábbi táblázatban láthatók.  
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• A Centrum más iskoláiból két kolléga tart nálunk is foglalkozást, a  

Mechwartból kémia-német szakos kolléganő, a Bethlenből az angol anyanyelvi 

oktató. 

• A Református Kollégium Dóczy Gimnáziumából ugyancsak egy kolléga 

tart nálunk foglalkozást, a német anyanyelvi oktató. 

• Oktatóink közül senki sem tanít át a Centrum másik intézményébe. 

 Intézményünkben jelenleg 10 kolléga rendelkezik mestertanári fokozattal, 

1 tanárnő eljárása van függőben, a 6-ból 1 fő végzi tovább minősítési és 

tanfelügyeleti szakértő munkáját, a többiek a tanév elején visszamondták 

ezt a feladatot. 28 minősített Pedagógus II. oktató mellé ebben a tanévben 

még 4-en csatlakoztak, itt is 1 kolléga eljárása van függőben. A következő 

tanévi minősítésre senki sem jelentkezett, amit úgy is értelmezhetünk, 

hogy az arra érdemesek jól érzik magukat nálunk, nem tervezik elhagyni a 

rendszerünket. 

 Valamennyi oktató végzettsége és szakképzettsége megfelel a jogszabályi 

előírásoknak, kényszerű át- vagy továbbképzésre ennek hiánya miatt 

jelenleg nincs szükség.  

 Valamennyi feladatunkat saját erőből oldjuk meg, beleértve a felnőttek 

oktatását is, mindössze 1 óraadó dolgozik nálunk. 

 Az elmúlt ciklusban népszerű volt a pedagógus szakvizsgára felkészítő 

négy féléves képzés, aki elkezdte, befejezi, de új jelentkező a 

jogszabályváltozás óta itt sincs. Jellemzőek az elsősorban pályázati 

forrásból finanszírozott, az oktatók számára ingyenes 30 órás tréningek 

változatos területeken, jelenleg is zajlik egy GINOP 6.1.3. 14 

résztvevővel, előkészítés alatt van a GINOP 6.2.3 28 jelentkezővel. Az 



 9 

oktatói testület a ciklus során két alkalommal vett részt nagy létszámban a 

Prekog Alfa 30 órás történelmi-módszertani kurzusán, ami a hasznos 

tudás megszerzése mellett a belső kohéziót is fejlesztette. 

 Igyekeztünk jutalmazni és megköszönni a legkiemelkedőbb kollégáink 

munkáját, Kónya Marianna igazgatóhelyettes országos elismerésben 

(MOL – Mester M), míg a teljes oktatói testület és többen személyesen is 

Centrum kitüntetésben részesültek. 

 Lassan két éve az iskolavezetés működése szinte hibátlan. Teljes az 

egység, olyan emberekből áll a csapat, akik kiegészítik egymást, 

nincsenek kibeszélések, kiszivárogtatások. Mindenki tudja, mi a dolga, 

teszi is, egységesen, koherensen kommunikálunk az oktatói testülettel. Ha 

karanténba kerülnék, észre se venné senki, az iskola menne szépen 

tovább. 

 A fluktuáció az utóbbi években tagadhatatlanul felütötte a fejét. Az iskolát 

elhagyó oktatók azonban egyetlen esetben sem másik iskolába mentek át, 

a pályáról távoztak el a gazdaságba. Nem könnyű megtartani a jó 

rendszergazdát, laboránst. Az eltávozók pótlása eddig minden esetben 

informális eszközökkel, pályázat kiírása nélkül, rövid idő alatt sikerült, 

tehát nincs rossz hírünk a városban, aki ilyen tevékenységre adja a fejét, 

szívesen dolgozik nálunk. A MOL-nál, TEVA-nál elérhető juttatásokkal 

viszont nem fogunk tudni versenyezni. 

 

 

3. Az intézmény keresettsége, a létszámok alakulása  

 

Az iskola tanulói létszáma az utóbbi 10 évben 800 fő körül mozog. 

Kiemelkedő szakaszok akkor következnek, amikor a helyi 

gyógyszergyárakban jelentős fejlesztés történik (hullámvölgy akkor 

következett be korábban, amikor leépítések voltak napirenden), ez az elmúlt 

ciklus elején volt, figyelve az aktuális híreket, a következő időszakban is 

emelkedésre számítunk.  
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 bukások 

Az oktatói testület szemlélete lassan, de biztosan változik a tanulói 

tevékenységek értékelése terén. Tisztában vagyunk vele, hogy szerencsésebb 

helyzetben vagyunk a Centrum legtöbb iskolájánál, nálunk jogos elvárás lehet, 

hogy az eredménytelenség 5 % alatt maradjon. A bukásmentes iskola nem cél, 

inkább rossz emlék egy letűnt rendszerből, a feladat az, hogy értékeljük és 

elismerjük a tanulók tudását, ne azt keressük, mi az, amit nem tudnak. 

 

 lemorzsolódás 

A tanévek végén a szeptemberi létszámhoz képest jellemzően egy osztályra való 

(25-30 fő) tanuló fogy el, jellemzően a szakképző évfolyamon, különösen 

jellemző volt ez a ráépüléses osztályokra, ahol az iskolaelhagyás fő oka az volt, 
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hogy a tanulók eredeti szakmájukban helyezkedtek el, valamint az esti tagozatra. 

Ráépüléses osztály az új rendszerben már nincs, a felnőttek szakmai képzésében 

nem érzékelünk változást a korábbi évekhez képest. Amit fontos hangsúlyozni, 

hogy az iskolát végzettség nélkül elhagyók (ténylegesen lemorzsolódók) száma 

elenyésző. 

 

 felnőttek oktatása  

A felnőttek számára iskolarendszerben a vegyész technikus szakmát kínáljuk. 

Jelenleg működnek csoportjaink szeptemberi illetve februári indulással, 

Debrecenben és Tiszaújvárosban. Programtanterv alapján kis híján elindítottuk a 

gyógyszeripari szaktechnikus képzésünket, csak későn fogadták el a PT-et. 

Ugyancsak az aktuális hírekre alapozva ennek a képzésnek a fellendülésére 

számítunk, de készen állunk további tanfolyamok (pl.: műszeres analitikus) 

elindítására is. 

 tanulmányi eredmények  

Az iskola tanév végi tanulmányi átlagai a szakképző iskolák mezőnyében 

magasnak számítanak, a bemeneti és a kompetenciamérések tükrében annak is 

kell lenniük. 

 

 vizsgaeredmények  

A szakmai és az érettségi vizsgákon nagy meglepetések nem szoktak 

bekövetkezni, a vizsgák többsége sikeres, az eredmények jók. A tavalyi év 

kellemetlen meglepetést hozott a szakmai vizsgán, de ősszel sikerült 
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kiköszörülni a csorbát. Az első ágazati alapvizsga sikeresen lezajlott, nem 

történt bukás.  

 

Így néz ki nálunk egy érettségi vizsga: 

 

 

közép szinten (597 vizsga) emelt szinten (84+1 vizsga) 

magyar nyelv és 
irodalom 

121 3,52 1 2 

matematika 122 3,52 1 4 

történelem 121 3,74 3 5 

angol nyelv 85 3,86 22 4,55 

vegyész 
ismeretek 

121 3,47 2 3,5 

német nyelv 14 3,21 2 4,5 

kémia 4 4,25 40 3,98 

biológia     8 4,75 

angol célnyelvi 
civilizáció 

9 4,22     

testnevelés     4 4,25 

fizika     1 3 

 

 

Ez éppen a tavalyi, bukás nem volt. Különösen nagy sikernek tarom az emelt 

szintűvizsgák nagy számát. A városi nagyokkal (TÁG, Kossuth, Fazekas) 

nem tudunk versenyezni ugyan, de ezzel az eredménnyel közvetlenül a 

második legerősebb iskolák mezőnyében találjuk magunkat (Ady, Csokonai, 

Mechwart, Nagy Refi, Medgyessy, Bethlen és egyetlen egy nem debreceni 

iskolaként a Bocskai tartozik ide). 

 

4. Innovációs törekvések, jó gyakorlatok  

 Az intézmény legjelentősebb szakmai fejlesztése a duális és félduális 

képzések technikumi bevezetése volt. Úttörő munkát kellett végeznünk, 

kidolgozott példák, járt utak ezen a területen nem voltak. A tervezéstől a 

kivitelezésig ránk hárult a feladat nagyobbik része, hiszen a kiválasztott 

partnereknek sem voltak ilyen irányú tapasztalatai. Teljesen duális 
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képzést valósítottunk meg a MOL Petolkémia NyRt-vel, együttműködési 

megállapodáson alapuló közös képzést a TEVA Gyógyszergyárral. 

Utóbbi annyira egyedi volt, hogy jelölést kaptunk (bekerültünk az első 5 

közé) a Német Kereskedelmi és Iparkamara 2018. évi Berufsbildungspreis 

díjára. 

 A nyelvtudás erősítése: német-magyar két tannyelvű képzés bevezetése, 

angol nyelvi előkészítő osztály indítása 

 A projekttanítás elterjesztése: idegen nyelvekből, szakmából rendszeressé 

váltak a projektversenyek 

 Új munkarend. a 8:30-as iskolakezdés kísérleti bevezetése 

 Rugalmas oktatási formák bevezetése: tényleges jelenléti oktatáson és az 

otthon is elvégezhető feladatokon alapuló kombinált rendszer kísérleti 

bevezetése. 

 

5. Nemzetközi kapcsolatok, tapasztalatok  

Ha valamit ki kellene emelni az elmúlt időszak gazdag terméséből, akkor a 

nemzetközi kapcsolatok kiépítése és ápolása fejezet lenne az. A Centrum 

vezetése részéről teljes joggal kaptam építő jellegű kritikát arra vonatkozóan, 

hogy a többi iskolához képest kevés külföldi kapcsolatot ápolunk. Büszkén 

állíthatom, hogy eljutottunk oda, hogy a ciklus végére felhelyeztük a Vegyiparit 

Európa térképére, és a sor végéről az elejére kerültünk. A titok nyitja a vezetői 

mellé állás, a személyes jelenlét és egy nagyon motivált, aktív szervező csapat 

kialakítása volt. Itt ütött rajtunk a legnagyobbat a vírus, ezek a programok 1 éve 

szünetelnek. 

 Erasmus + tanári mobilitások: 

tapasztalatcserére utaztunk Németországba, Csehországba, Szerbiába. 

 Erasmus + tanulói mobilitás: pályázatot 

készítettünk és nyertünk el közel 7 millió Ft értékben a Csehországban 

(Morvaországban), Brno-ban található, a miénkkel megegyező profilú 

középiskolával, a Stredni prumyslová chemická nevű intézménnyel.  

 Eddig hat Határtalanul! pályázatot 

nyertünk és valósítottunk meg (hármat még csak félig) „Szakképző iskolák 

együttműködése” alprojektben (egyet Kárpátalján, ötöt Erdélyben és a 

Partiumban)  

 A Polonica Veritas pályázatán krakkói 

utat nyertünk 
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 A Rákóczi Szövetség utazási pályázatán 

már számos kassai, nagyváradi utat nyertünk. A nagyváradi Ady Líceumot 

testvér intézményként kezeljük, ugyanebben a pályázati konstrukcióban ők is 

többször jártak nálunk. 

 Előkészítettük a Külföldi Nyelvtanulási 

Program anyagát 175 tanulóra és 13 kísérőre, aztán kidobtuk. 

 A Morvaországban szerzett 

kapcsolatoknak köszönhetően tanulmányúton Debrecenben és a 

Vegyipariban járt 45 igazgató kolléga. Cserében angol munkaközösség-

vezetőnk Brno-ban volt meghívott előadó egy rangos regionális 

konferencián. 

 

 

6. Az intézmény dologi feltételrendszerének alakulása 

 

A kiemelt projektek eddig elkerülték az iskolát, ez meg is látszik az épületen. 

Az előző fenntartótól örökölt siralmas állapotot 2017-ben és 2018-ban 

sikerült jelentősen javítani, azóta viszont érdemi beavatkozás nem történt, 

aminek viszont már ismét érezzük a súlyát. Az épület jelentős, teljes körű 

felújításra szorul, elkezdtük a tervezést. Komoly előrelépés volt ellenben az 

IKT területen, mára minden oktatási terünk alkalmas digitális foglalkozások 

megtartására. Iskolánk is részt vesz a „Fényes okos” programban, itt a 

helyzetfelmérés megtörtént, továbbá a GINOP 3.4.6 Köznevelési 

intézmények vezetékes és vezeték nélküli hálózati fejlesztései kiemelt 

projektben, itt már csak a felszerelt eszközök bekapcsolására várunk. Az 

intézményben a vegyipari laboratóriumok száma 11 db. Bár folyamatosan 

történtek, történnek beszerzések, a műszerpark és az eszközállomány, az 

ezekhez tartozó hardverek és szoftverek nagyobbik része mára elavult, nem 

követi az iparban bekövetkező hatalmas technológiai fejlődést. Az ágazati 

alapoktatás fejlesztésén túl szükséges az analitikai, szerves kémiai és 

vegyipari műveleti laboratóriumok korszerűsítése. Érdekesség, hogy az 

elmúlt időszak két legjelentősebb beruházása a székhelyen kívül történt, a 

közel 400 millió forintos műveleti és analitikai laboratóriumot a duális 

partner (MOL Petrolkémia NyRt) létesítette a tiszaújvárosi telephelyen, míg 

Debrecenben a Burgundia utcai épületben létesített a Centrum közel 30 

millió forintból analitikai laboratóriumot. 
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II. Vezetési terv 

 

Az intézményvezetés célja változatlanul: olyan iskolát működtetni, ami egyaránt 

megfelel a Vegyipari 70 éves hagyományainak és Debrecen iskolaváros 

hírnevének. Alkalmazkodni kell a gazdaság elvárásaihoz, erősíteni kell az iskola 

keresettségét és jó hírnevét.  

 

Kiemelt feladatok 

 

Az előttünk álló három év a pandémia okozta károk helyreállításával fog 

kezdődni. Szétszakadtak a szociális szálak, újra kell szervezni a közösségeinket. 

A következő ciklus a rendes napi működésen túl két nagy, kiemelt projektet 

tartogat az iskola számára: 

 A Vegyipari Központ megvalósítása. A szomszédos épülettel közös 

projektben az iskola fennállásának legnagyobb volumenű műszaki-

technikai fejlesztését valósítjuk meg. 

 Feladatvállalás a Nemzeti Oltóanyaggyár működésével kapcsolatban. A 

nemzetstratégiai jelentőségű projekt megvalósításában a Debreceni 

Egyetem mellett nagy szerep vár iskolánkra. 

 

A szakképzési közös –nemzeti és európai- fejlesztési irányai 

 

 Az intelligens Európa. Mindennapi életünk során egyre gyakrabban 

találkozunk okosalkalmazásokkal. A lassan célba érő wifi-hálózat 

fejlesztése remélhetőleg lehetővé teszi a diákok bekapcsolódásának 

lehetőségét, ez az első lépcső. Az oktatóknak meg kell barátkozniuk azzal 

a korábban eretneknek tartott gondolattal, hogy a mobilokat a 

foglalkozások elején nem kikapcsolt állapotban elrakatjuk, éppen 

ellenkezőleg. A tervezett nagy felújításban minél több okosalkalmazást 

kell beépíteni (önszabályozó fűtési rendszer pl.). Ez a második lépcső. 

 A zöld Európa. A környezeti értékek megóvása, a fenntarthatóság 

népszerűsítése a mindennapok része kel, hogy legyen. Eddigi jó 

gyakorlatainkat (szelektív hulladékgyűjtő konténerek az udvarban, 

szelektív elemgyűjtés, használt vegyszerek szelektív gyűjtése) megtartjuk. 

A gyakorlatokon már a tervezés során törekedni kell az optimális 
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vegyszerhasználatra. Az épület jelenleg falja az energiát, a tervezés során 

kisebb fogyasztású rendszerek beépítésére kell törekednünk. A 

belvárosban nagyobb összefüggő zöld felületet nem tudunk kialakítani, de 

kisebb, virágos szigeteket igen, erre törekedni is fogunk. Törekedni kell a 

dokumentumok digitális előállítására, minél kevesebb papírt használni és 

nyomtatni. 

 A jobban összekapcsolt Európa. Itt sem az alapvonalról kell indulni, 

hiszen a mostani ciklusban csatlakoztunk a Grand Prix Chemique egész 

kontinenst és Izraelt átfogó szakmai közösséghez, következő közös 

projektünk Pozsonyban lesz. Aktív pályázati tevékenységet végeztünk az 

Erasmus + projektben, ezt folytatni fogjuk. 

 A szociális Európa.  

Az alábbi kép a 2019-es (legutolsó) OKM jelentésből került ide: 

 

  
 

Az iskola legnagyobb erősségének az alsó táblázatot tartom, hiszen a felső is 

jól néz ki, de az csak egy adottság, az igazi érték abban rejlik, hogy tudjuk-e 

csökkenteni a szociális hátrányokat, tudjuk-e fejleszteni a hozzánk bekerült 

tanulókat. A válasz erre hosszú évek óta az, hogy igen. A Vegyipari oktatói 

testülete kiemelkedő munkát végez tanítványai fejlesztésében, ezáltal a 

társadalmi esélyegyenlőség megteremtésében, az otthonról hozott hátrányok 

csökkentésében. Kézzel fogható bizonyíték: tanulóink szülei körében kb 10 

% a diplomások aránya, míg tanítványaink közel fele folytatja tanulmányait 
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egyetemen, jellemzően szakirányban a technikusi bizonyítvány kézhezvételét 

követően. Ezt a szép eredményt meg fogjuk ismételni, évről évre. 

 A polgárokhoz közelebb álló Európa. Arra kell nevelnünk továbbra is 

tanulóinkat, hogy becsületes magyar és európai polgárrá váljanak. A 

polgárság egyik ismérve, mindenki mestere annak a szakmának, amit 

tanult. Munkáját a közösség érdekében, színvonalasan végzi. Másik 

ismérv: elismerni mások teljesítményét, összefogva, közösen élni az 

életet. 

 A digitális Európa. Ha valamiért hálásak lehetünk a járványnak, az 

digitális tudásunk jelentős fejlődése. Meg kell tanulnunk a digitális 

ügyintézést, az ügyfélkapu használatát, a lehető legtöbb ügyet digitálisan 

kell intézni. Az e-Kréta sok felesleges körmöléstől megvéd bennünket, 

törekszem a rendszert diszkréten minél több felhasználóra rákényszeríteni. 

Nem rendelünk pl. ellenőrző könyveket (sem). 

 Az egészséges Európa és Magyarország. Tudatosítanunk kell, hogy az 

egészség megőrzése mindenki alapvető érdeke. Tanulói balesetek a vírus 

miatt nem voltak, el kell érni, hogy jelenléti oktatás során legyenek. A 

balesetvédelmi oktatások rendre megtörtének, azok elsajátításáról 

kollégáim meggyőződnek, ezt jó gyakorlatnak tartom. Minden tanévben 

szervezünk egészségnapot, minden félévben véradást. Segítjük és 

támogatjuk, hogy aki teheti, biciklivel jöjjön iskolába, a nagy projektben 

további kerékpáttárolókat építünk. 

 Magyarország növekedési stratégiája. Az iskola nagy felújítása ennek 

részeként fog megvalósulni. 

 Kárpát-medencei régió versenyképességének fokozása. Iskolánk kapuja 

mindig nyitva állt a külhoni magyarok előtt, jelenleg is több kárpátaljai 

illetve erdélyi tanítvánnyal büszkélkedhetünk. Erdélyben két 

(Nagyváradon és Csíkszeredában), a Felvidéken egy (Kassán) 

testvériskolánk van. 

 Gyors és kényelmes közlekedés. Ezzel kapcsolatban csatlakoztunk ahhoz 

a projekthez, amelyben bizonyos városi iskolák később kezdték a tanítást, 

reggeli zsúfoltság enyhítése érdekében. Jó lett volna, ki tudjuk próbálni, 

ígéretes lehetőségnek tűnt. Az iskola könnyen megközelíthető 

tömegközlekedéssel, ennek előmozdítására nem engedjük be az udvarra 

az autókat. 

 Felnőttképzés, felnőttoktatás. Rugalmas tanulási utak, egyénre szabott 

programok biztosításával meg kell erősíteni pozíciónkat a felnőttek 
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oktatásában. Ehhez folyamatos kínálattal kell jelen lennünk 

keresztfélévben is, új szakképesítések (pl.: műszeres analitikus) kell 

kínálnunk. 

 Munkaerőpiacon versenyképes népesség. Csak olyan szakmákat szabad 

képezni, amelyeknek van felvevőpiaca. Szükségesnek látom kínálatunk 

bővítését, meg kell vizsgálni az élelmiszerkémia, a speciális 

gyógyszeripar beépítését a szakmai programba. 

 Vonzó vidéki élet. Pályázatokon el kell vinni a tanítványainkat régiónk 

legszebb helyeire, amíg lehetett, ezt is tettük. Bizonyítani kell, hogy 

könnyebb Debrecenben és környékén élni és Budapestet rendszeresen 

felkeresni, mint fordítva. 

 Csúcstechnológia, magas hozzáadott érték Magyarországon. A vegyészet 

nem a legegyszerűbb szakma már önmagában sem, de a második nagy 

projekt még inkább ráerősíthet abban, hogy érdemes speciális 

képességeket megtanulni a gyógyszerészet területén. Vészhelyzet idején 

nem a gyógyszergyárakban áll meg először a termelés. Ezt a célt szolgálja 

a tervezett stratégiai megállapodás és közös okleveles technikus képzés a 

Debreceni Egyetem Természettudományi és Technológiai- valamint 

Gyógyszertudományi Karaival. 

 Energiafüggetlen Magyarország. Az épületfelújítás során olyan elemeket 

kell beépíteni (napelemek), amelyek csökkentik az épület energiaigényét. 

 

 

 

A Vegyipari számára megfogalmazott irányok 

 

 Vezérlő elveink a továbbiakban is: a diákok személyiség- és 

képességfejlesztése, általános emberi értékek közvetítése, a vegyészeti 

szakmák felé terelgetése, felkészítése a folyamatos megújulásra. 

 Az intézménynek jogszerűen kell működnie, ami szükségessé teszi a 

vonatkozó törvények és rendeletek ismeretét, változásaik nyomon 

követését, az azokból következő intézkedések megtételét. A szakképzési 

törvény és végrehajtási rendelete lassan letisztul. A jelenlegi helyzet 

specialitása az érettségi- és vizsgaszabályzatok sűrű igazodása a 

járványhelyzethez továbbá az egyedi miniszteri határozatok intézménye. 

Hamarosan megismerjük és értelmezzük a Centrum belső szabályozóit is.  
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 Igyekeztünk és igyekezni fogunk az intézményt úgy működtetni, hogy az 

Debrecen iskolavárosi hagyományainak megfeleljen, azt tovább öregbítse. 

A Vegyipari az ágazatban változatlanul országosan a legnagyobb. Azt 

most már nem mondhatjuk el, hogy nekünk több diákunk van, mint az 

ország többi vegyipari szakközépiskolájának összesen, mert főnixként 

támadnak fel régiek (pl. Kazincbarcikán) vagy születnek újak (pl. Vácon). 

Úgy tűnik, a vegyészet átlendült a válságon. A partneriskolákkal tartjuk a 

kapcsolatot, tapasztalatokat cserélünk, gondolatokat osztunk meg.  

 A járvány felgyorsította a hagyományos tanítási óra és a klasszikus 

oktatásszervezés erózióját. Alternatív tanulási technikák, módszerek 

elsajátítása, egyéni, rugalmas tanulási utak, projekttanítás bevezetése.   

Lassan el kell engednünk azt a gondolatot, hogy a középiskolában a 

nevelés, képességfejlesztés legmeghatározóbb szegmense a tanítási óra. 

Az ABC végéről vett különböző betűkkel jelölt generációk jönnek, akik 

más módon taníthatók, mint évtizeddel korábbi diákjaink. Érdekes módon 

a pandémia nagyot lendített azon, hogy ezt a nézetet elfogadjuk. Egyfelől 

bebizonyosodott, hogy a tanulók tárgyi tudása tényleges tantermi 

foglalkozások nélkül sem lett sokkal rosszabb. Másfelől az is 

beigazolódott, hogy a monitor előtt elszenvedett frontális órákat nem 

nevezhetjük digitális oktatásnak, ez a módszer már jelenléti formában is 

halott, hát még távoktatásban. Digitális oktatást okostankönyvek, 

oktatóprogramok alkalmazásával lehet eredményessé tenni. ha 

visszatérünk, a kooperatív tanulási technikák elsajátítása és egyre 

nagyobb arányú tudatos alkalmazása nélkülözhetetlen. A 

projekttanításnak rendszeresen alkalmazott gyakorlattá kell válnia. Ezért 

mi erre tanévre kísérleti jelleggel rugalmas tanrendet vezettünk be. Ennek 

lényege, hogy minden oktatót megkértünk, gondolja át úgy az éves 

tervezését, hogy mi az a rész, ami feltétlen tanórai jelenlétet igényel és mi 

az, ami otthon is elvégezhető. A heti óraszámból hány foglalkozás legyen 

kontakt, hány otthoni. Az otthondolgozáshoz tudjuk-e biztosítani a 

megfelelő színvonalú tananyagot és a rendszeres kontrollt? Ez a módszer 

a tanulók aktivitására és egyéni adottságaik figyelembe vételére épül. 

Nem lehet ugyanis pusztán csak a táblán látható vázlat lemásolásával 

megúszni a foglalkozást, közben meg a telefont bűvölni. Ez konkrétan 

úgy nézett ki, hogy a tanuló a napi 7 foglalkozásából 4-5-öt töltött tényleg 

az iskolában, a maradék feladatokat otthon oldotta meg, saját tempójában. 

Tudjuk, hogy nincs két egyforma diák. A haladók a feladatot így akár 20 
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perc alatt is megoldhatták, a kevésbé haladókat pedig nem frusztrálta, 

hogy már a csoport fele készen, de ő még nem ért a végére. Nagyon 

ígéretesnek tűnt a próba! Csak sajnos novemberben át kellett állni 

digitális oktatásra, ahol a rendszeres személyes visszajelzések hiánya nem 

tett jót a kísérletnek. A másik fontos újítás: a kimeneti követelményekben 

is elvárásként jelenik meg a projektmunka. Erre készülni kell, nem csak a 

vizsga kedvéért, hanem mert ez hatékony és nagy motivációs erővel bír. 

Kértük, hogy minden tárgyból történjen a tanév során legalább egy 

projekt! Ezt a kérést aztán visszavontuk. Rájöttünk, hogy ebben 

módszertani segítséget, belső továbbképzést kell tartani az oktatói 

testületnek. Először nekünk magunknak, az iskolavezetésnek kell 

elmélyülni a témában, hogy aztán tudásunkat megoszthassuk. Szakmai 

igazgatóhelyettes asszonnyal végeztük el ezt a feladatot, szakképzési 

mintaprojekteket készítettünk, Marianna a vegyipar én a 

környezetvédelem-vízügy ágazatban, közben a projektmódszerrel 

kapcsolatos valamint a digitális tudásunk szépen gyarapodott, hamarosan 

mindenki láthatja: bízom benne, színvonalas termékek születtek. Az én 

témám a zöld gondolat és a fenntarthatóság mezsgyéjén haladva a hazai 

aquakultúrát célozta meg. Régi nóta: „Égni kell annak, aki gyújtani akar”, 

de most is igaz, egy komoly fejlesztés attól lesz hiteles, hogy a vezető 

nem csak prédikál róla, hanem személyesen is példát mutat. Jövőre újra 

nekifogunk! 

 Továbbra is híve vagyok annak, hogy amint lehet, külső, érdekes 

helyszíneken tartsunk foglalkozásokat. Kollégáim minden hasonló jellegű 

megkeresésekor partner voltam és leszek. 

 A legnagyobb csapást a vírus a közösséget erősítő más jellegű 

tevékenységekre mérte. Elmaradtak a projekttalálkozók, közös színház- és 

múzeumlátogatások, osztály bulik mikuláskor és karácsony előtt, illetve 

közös sütés-főzések, kirándulások. Ahogy lehet, vissza kell ezeket 

hoznunk. 

 Kiemelten fontos feladatnak tartjuk, és támogatjuk a tehetséges tanulókkal 

való foglalkoztatást. Az online térben is értünk el sikereket, de ma úgy 

tűnik, a kilencedik évfolyam tanulóit nem sikerült bekapcsolni a 

munkába. Jövőre rájuk külön is figyelünk. 

 Tanulóink mentális fejlesztésén teljes állású iskolapszichológus dolgozik, 

de folytatjuk a Prizma programot is. iskolánkban.  
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 A városi rendőrkapitánysággal együttműködve – megosztott munkaidőben 

– bűnmegelőzési megbízott segíti munkánkat. Őrnagy urat az oktatói 

testület tiszteletbeli tagjának tekintjük. A két őszi hónapban iskolaőr volt 

az iskolában, sok dolga nem akadt. 

 Kellemetlen, de tovább már nem odázható feladat az iskolai nyelvoktatás 

újragondolása. 10 évvel ezelőtt mentőövként tekintettünk a nyelvi 

előkészítő évfolyamra, ma már másként látom a helyzetet. A nyelvi 

előkészítő évfolyam inkább a fejlődés gátja semmint előmozdítója. 

Tapasztalat, hogy a két tannyelvű osztályokban a legkisebb az érettségi 

utáni maradási kedv. Úgy tűnik, 6 év már sok egy középiskolában. Az új, 

technikumi rendszerben viszont NYEK évfolyammal 6 évig tart. Az idei 

beiskolázás is igazolja, ez könnyen kontraproduktívvá válhat. Ugyanakkor 

azt kell látni, hogy 5 év alatt jelentős mennyiségű nyelvóra van a 

rendszerben, ami a szabad sávval még akár növelhető. Ekkora óratömeg 

mellett a 13. év végére a nyelvvizsga (B2) szint elérése nem irreális 

elvárás. Ehhez át kell programozni nyelvoktatóink gondolkodását. A 13. 

évfolyam a legkeményebb nyelvi év legyen, nem egyfajta levezetés, mint 

most. A következő tanévtől nem tervezek nyelvi előkészítő évfolyam, a 

két tannyelvű osztály is csak angolból marad, de ott is NYEK évfolyam 

nélkül. 6 év sok, a technikum 5 éves. Ezt mindenkinek meg kell érteni. 

 Szakképző iskolákra nem annyira jellemző kiemelkedő felsőoktatási 

továbbtanulási arányunk megtartása érdekében biztosítjuk a felvételihez 

szükséges tárgyak emelt szintű tanulásának lehetőségét a diákok saját 

választása alapján. Az emelt szintű érettségik száma egyre nő, különösen 

angol nyelvből és kémiából. A mi malmunkra hajtja a vizet szakirányú 

továbbtanulásnál a szakmai vizsga beszámításának lehetősége is.   

 A közösségi szolgálat teljesítése iskolánkban olajozottan zajlik. A 

probléma iránt érdeklődő, kreatív megoldásokban gondolkodó kolléganők 

kiválasztása volt a helyzet kulcsa. Munkájukat igény szerint folyamatosan 

segíteni fogjuk. 

 A mindennapos testnevelés kivezetése további konfliktusokat fog 

generálni, hiszen valamennyi testnevelőnk elhivatott sportember, 

szakosztályt vezet, biztosítva a minőségi sport lehetőségét.. 

 Erősen bízunk benne, hogy a szakképzés átalakítása, az 

ösztöndíjlehetőség több érdeklődő tanulót jelent. Tanulmányoztam a 

környezetvédelem-vízügy ágazat képzési és kimeneti követelményeit, 

akár már a jövő tanévben indíthatnánk a képzést, rendelkezünk a 
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szükséges feltételekkel, az iránt kell tájékozódni, van-e ezekre a 

szakmákra valós munkaerőpiaci igény. 

 A nyári gyakorlat kivitelezésével sikertörténetnek számított az elmúlt 

tanévekben, most viszont újra küzdünk. Kollégáim folyamatosan keresik 

a lehetőségeket, nem könnyű a megoldás.  

 Az oktatók továbbképzése rendeződni fog. Eddig is támogattuk kollégáink 

tanulási szándékait, mentálisan is, pénzzel is.  

 A technikummá alakulás átrendezheti a jelenlegi feladatrendszert. 

Törekedni fogunk arra, hogy ez állásba ne kerüljön, mindenki számára 

biztosítsunk szükség esetén más teendőket. 

 Oktatói állományunk alkalmas a feladat ellátására. A munkaviszony 

alapján történő foglalkoztatás könnyebbé tette a tervezést (pl. a 

nyugdíjasok alkalmazásánál). Megtisztelő, hogy a nálunk gyakorló 

hallgatók többsége érdeklődik afelől, maradhat-e végzés után is a 

Vegyipari kötelékében. Bízom benne, nem most jön el az idő, amikor 

hosszú hónapokig kell keresni a megfelelő munkatársat. 

 Mindig fontosnak tartottuk, hogy tájékoztatási kötelezettségeinknek eleget 

tegyünk. Ha ez néha nem sikerült, semmiképpen sem volt szándékos. A 

továbbiakban is teret adunk az együtt gondolkodásnak. Számos példa 

igazolja, hogy ez jó gyakorlat, szükség esetén véleményemet nem egyszer 

megváltoztattam, mert jobb elgondolás született. Szülők, tanulók kéréseit 

lehetőség szerint azonnal elbíráljuk, nem várjuk meg a jogszabályban 

rögzített határidőt. Az is természetes, hogy döntéseinket a tanuló 

mindenek felett álló érdeke vezérli. 

 Korábban kiváló kapcsolatot ápolunk pedagógusképző felsőoktatási 

intézményekkel, természetesen elsősorban a Debreceni Egyetemmel. 

Iskolánk elnyerte a „Kiváló egyetemi gyakorlóhely” címet.  Átmeneti 

nehéz évek után a újra szép számú  tanárjelölt gyakorol nálunk. A 

kapacitás és a fogadókészség részünkről biztosított.  

 

 

Személyes vállalások, fejlődési irányok 

 

 Megvan a kellő tapasztalat, motiváció, lelkesedés, amelyek szükségesek 

ahhoz, tovább vigyem, amit közel tizenöt éve elkezdtem. 

 Érzem az oktatói testület segítő hozzáállását, a biztatást, a mellé állást.  
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 Az igazgatói iroda ajtaja változatlanul mindig nyitva állt, és ez így is fog 

maradni.  

 Nem várható el az oktatóktól, hogy napi szinten tájékozottak legyenek az 

aktuális jogszabályokról, az iskolavezetéstől, különösen az igazgatótól 

viszont igen. Feladatunk a jogszabályok oktatóink számára is érthetővé, 

befogadhatóvá tétele, az aktuális döntések logikus magyarázata. 

 Fontosnak tartom a helyben felmerülő problémák helyben kezelését, 

törekszem erre, nem örülök annak, ha –újabban szülöknél, diákoknál 

fordul elő-  az iskola kihagyásával egyből a Centrumhoz fordulnak. 

Ilyenkor persze fel kell tárni, mi az oka annak, hogy kimaradt egy fontos 

láncszem. 

 Fenntartásaim vannak a pszichológiával kapcsolatban, különösen a 

személyiségtesztekkel. Most megint van egy aktuális trend, de ahány 

tesztet kitöltök, annyiféle eredményt kapok. Elég jól ismerem magam, 

ismernek már a munkatársaim is, nem kell ezt S, K, W… betűvel 

jellemezni. Nem vagyok nagyhangú vezető, nem veszem el a 

részletekben, törekszem az egészséges munkahelyi légkör 

megteremtésére. 

 A segítő szándékú javaslatokat, észrevételeket szívesen fogadom és 

megköszönöm.  

 Sokat javultam abban, hogy a feladatok alatt nem megrogyni kell, hanem 

okosan megosztani.  

 Értelmi intelligenciám rendben van, de ami fontosabb, az érzelmi még 

fejleszthető, fejlesztendő. 

 Még mindig gyakran túlvállalom magam, aztán küzdök a határidőkkel. 

Meg kell tanulni gyakrabban nemet mondani. 

 

Debrecen, 2021. április 26.     Szabó Zoltán 
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